
 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

1 

 

IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

OCAK 2019 MECLİS KONUŞMASI 
 
SAYIN EKSELANSLARI, 
SAYIN BAŞKAN, 
MECLİSİMİZİN DEĞERLİ ÜYELERİ, 
KIYMETLİ MİSAFİRLER, 
SEVGİLİ MEDYA MENSUPLARI, 
 
HEPİNİZİ ŞAHSIM VE İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU ADINA SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

BUGÜNKÜ MECLİS TOPLANTIMIZA KATILARAK BİZLERİ ONURLANDIRAN AVRUPA BİRLİĞİ TÜRKİYE 
DELEGASYONU BAŞKANI, BÜYÜKELÇİ SAYIN CHRİSTİAN BERGER VE KIYMETLİ EŞİNE EN İÇTEN SAYGILARIMI 
VE TEŞEKKÜRLERİMİ SUNUYORUM. 

HOŞ GELDİNİZ. 
 
SAYIN BÜYÜKELÇİ, 
DEĞERLİ DOSTLAR, 
 
SÖZLERİME BAŞLAMADAN ÖNCE, BU AY İÇİNDE KAYBETTİĞİMİZ MECLİS ESKİ ÜYELERİMİZDEN ERCAN 
YAŞAR’IN ANNESİ İLE UĞUR BERKÖZ'ÜN AĞABEYİNE, CANLI HAYVANLARIN TOPTAN TİCARETİ MESLEK 
KOMİTESİ BAŞKANIMIZ HALUK GÜLKAYNAK’IN ANNESİNE VE EGE BÖLGESİ SANAYİ ODASI YÖNETİM 
KURULU BAŞKANI ENDER YORGANCILAR’IN BABASINA ALLAH’TAN RAHMET, KEDERLİ AİLELERİ VE 
YAKINLARINA BAŞSAĞLIĞI DİLİYORUM. 

KIYMETLİ DOSTLAR, 

HİÇ ŞÜPHE YOK Kİ GERİDE BIRAKTIĞIMIZ SON 4-5 YIL TÜRKİYE-AB İLİŞKİLERİ AÇISINDAN ÇOK VERİMLİ 
GEÇMEDİ. 

BU DURUMUN, 1963 ANKARA ANLAŞMASI’YLA BAŞLAYAN UZUN ORTAKLIK VE TAM ÜYELİK SÜRECİNDEKİ 
NE İLK NE DE SON SIKINTILI DÖNEM OLDUĞUNU HEPİMİZ GAYET İYİ BİLİYORUZ. 

ZAMAN ZAMAN HEM ÜLKEMİZDE HEM DE AB DEVLETLERİNDE ÖNEMLİ BİR İÇ SİYASET MALZEMESİ 
OLARAK DA KULLANILAN BU KARMAŞIK İLİŞKİLER AĞININ SONUNDA, MUTLAKA AKLISELİMİN GALİP 
GELECEĞİNE VE KARŞILIKLI FAYDA VE ÇIKARLAR DOĞRULTUSUNDA İŞLERİN RAYINA GİRECEĞİNE OLAN 
İNANCIMIZI KORUYORUZ. 

ÇÜNKÜ TÜRKİYE’NİN DAHA AYDINLIK YARINLARA KAVUŞMASININ AVRUPA BİRLİĞİ’NİN TAM VE EŞİT BİR 
PARÇASI OLMAKTAN GEÇTİĞİ KANAATİNDEYİZ. 

AYNI ŞEKİLDE, BAŞTA BREXİT VE BAZI ÜYE ÜLKELERDE YÜKSELEN AŞIRI SAĞ NEDENİYLE KENDİ İÇİNDE 
SIKINTILAR YAŞAYAN AVRUPA BİRLİĞİ’NİN DAHA GÜÇLÜ, DAHA ÖZGÜR VE DAHA HOŞGÖRÜLÜ YARINLARI 
İÇİN TÜRKİYE’YE KAPILARINI AÇMASININ ÖNEMLİ OLDUĞUNA İNANIYORUZ. 

BU ZORLU SÜREÇTE VE AVRUPA BİRLİĞİ TÜRKİYE DELEGASYONU BAŞKANI OLARAK ÜSTLENDİĞİNİZ 
GÖREVİNİZDE, YAKLAŞIK 3 YILDIR İLİŞKİLERİN NORMALLEŞMESİ İÇİN GÖSTERDİĞİNİZ ÇABA VE DİYALOĞU 
GÜÇLENDİRMEYE YÖNELİK DEĞERLİ ÇABALARINIZ İÇİN ŞAHSINIZA MÜTEŞEKKİRİZ. 

ŞAHSINIZIN DA ÖZVERİLİ ÇALIŞMALARI NETİCESİNDE 2019 YILININ HER İKİ TARAF İÇİN DAHA OLUMLU 
GELİŞMELERE SAHNE OLMASINI BEKLİYOR VE BUNU TÜM KALBİMİZLE DİLİYORUZ. 
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SAYIN BÜYÜKELÇİ,  

BÜNYESİNDE TÜRK VE AVRUPALI UZMANLARIN ÇALIŞTIĞI AVRUPA BİRLİĞİ TÜRKİYE DELEGASYONUNUN 
TEMEL GÖREVLERİNDEN BİRİ DE, TÜRKİYE İLE AB ARASINDAKİ GÜMRÜK BİRLİĞİ’NE İLİŞKİN EKONOMİK, 
MALİ VE TİCARİ GELİŞMELERİN YANI SIRA GÜMRÜK BİRLİĞİ HÜKÜMLERİNİN UYGULANMASINI İZLEMEKTİR. 

AÇIKÇASI GÜMRÜK BİRLİĞİ’NİN ZAMAN ZAMAN MAĞDURİYET YARATTIĞI VEYA HAKSIZ REKABETE NEDEN 
OLDUĞU DA BİR GERÇEKTİR. 

HEPİMİZİN ÇOK İYİ BİLDİĞİ GİBİ ZEYTİNYAĞI TÜRKİYE’NİN DE ARALARINDA BULUNDUĞU, AKDENİZ’E KIYISI 
OLAN ÜLKELERDE SADECE SAĞLIKLI BİR GIDA MADDESİ DEĞİL AYNI ZAMANDA ÖNEMLİ BİR EKONOMİK 
FAALİYETTİR. 

AVRUPA BİRLİĞİ ÜLKELERİ OLAN İSPANYA, İTALYA, YUNANİSTAN İLE BİRLİKTE TÜRKİYE, TUNUS, SURİYE VE 
FAS DÜNYANIN ÖNEMLİ ZEYTİNYAĞI ÜRETİCİLERİDİR. BU ÜLKELER ZEYTİNYAĞI TİCARETİNİN DE ÖNCÜSÜ 
DURUMUNDADIR. 

AVRUPA BİRLİĞİ TARAFINDAN BAŞTA TUNUS OLMAK ÜZERE BAZI ÜLKELERİN ÖNEMLİ MİKTARDA KOTA İLE 
VERGİSİZ İHRACAT YAPMALARI SAĞLANIRKEN NE YAZIK Kİ TÜRKİYE BU İMKÂNA SAHİP DEĞİLDİR. 

BU DURUM ÜLKEMİZ ZEYTİNYAĞI SEKTÖRÜNÜ OLUMSUZ ETKİLEMEKTEDİR. 

TÜRKİYE’NİN AB İLE UZUN YILLARA DAYANAN İLİŞKİSİ, ADAY ÜLKE STATÜSÜNDE OLMASI VE GÜMRÜK 
BİRLİĞİ ANLAŞMASI DÜŞÜNÜLDÜĞÜNDE, DİĞER ÜLKELERE SAĞLANAN İHRACAT KOTALARININ TÜRKİYE’YE 
DE VERİLMESİ VE ZEYTİNYAĞINDA TÜRKİYE’YE UYGULANAN GÜMRÜK VERGİLERİNİN KALDIRILMASI 
GEREKTİĞİNİ DÜŞÜNÜYORUZ.  

BÖYLE BİR UYGULAMA AVRUPA BİRLİĞİ ÜLKELERİNDE YAŞAYAN 5 MİLYONUN ÜZERİNDE TÜRK 
VATANDAŞINA, KENDİ ÜRÜNLERİNİ TÜKETME İMKÂNI DA SAĞLAMIŞ OLACAKTIR. 

KONUNUN İZMİR VE EGE AÇISINDAN ÖNEMİ SEBEBİYLE DEĞERLİ ZİYARETİNİZ KAPSAMINDA BU DURUMU 
HATIRLATMAYI ÜSTLENDİĞİM GÖREVİN BİR GEREĞİ OLDUĞUNA İNANIYOR, ANLAYIŞINIZ İÇİN 
TEŞEKKÜRLERİMİ SUNUYORUM. 

 

SAYIN BÜYÜKELÇİ,  

ŞU ANA KADAR AB NEZDİNDE COĞRAFİ İŞARETLE TESCİL EDİLEN ÜÇ ÜRÜNÜMÜZ BULUNUYOR. 

BİRÇOK ÜRÜNÜMÜZ İÇİN DE COĞRAFİ İŞARET ALMAK ÜZERE BAŞVURU YAPMIŞ DURUMDAYIZ. 

AVRUPA BİRLİĞİ TESCİL SÜRECİNİN UZUN OLUŞU VE BÜROKRATİK YAPININ ZORLUĞU TESCİL SÜRECİNİ BİR 
HAYLİ SANCILI HALE GETİRMEKTEDİR. 

COĞRAFİ İŞARETLİ ÜRÜNLERİMİZİN AVRUPA BİRLİĞİ’NDE TESCİLİNİ HIZLANDIRMAK AMACIYLA AB 
KOMİSYONU YETKİLİLERİNİN BİLGİ VE YÖNLENDİRMELERİ İLE DESTEK OLMALARINI BEKLİYOR, BAZI 
ÜLKELERİN YAPTIĞI GİBİ AVRUPA BİRLİĞİ İLE İKİLİ GÖRÜŞMELER YOLUYLA COĞRAFİ İŞARETLERİN 
KARŞILIKLI OLARAK KORUNMASINI SAĞLANMAK AMACIYLA ÇALIŞMALAR YAPILMASI GEREKTİĞİNİ 
DÜŞÜNÜYORUM. 

HER İKİ KONU DA İZMİR VE EGE AÇISINDAN ÖNEM ARZ EDEN KONULAR, BU SEBEPLE, DEĞERLİ ZİYARETİNİZ 
KAPSAMINDA, ÜSTLENDİĞİM GÖREVİN BİR GEREĞİ OLARAK HATIRLATMA YAPMAK İSTEDİM, ANLAYIŞINIZ 
İÇİN TEŞEKKÜRLERİMİ SUNUYORUM. 

AYRICA, BORSAMIZ TARAFINDAN, “TARIM TİCARETİNDE YENİLİKLER VE YENİ AĞLAR”  BAŞLIĞI İLE 
BAŞVURUDA BULUNULAN PROJEMİZ İLE YUNANİSTAN İLE BİRLİKTE BAŞVURDUĞUMUZ, KADIN 
GİRİŞİMCİLERİN İŞ AĞLARI İLE SİVİL TOPLUMUN GÜÇLENDİRİLMESİ VE TECRÜBE PAYLAŞIMI” BAŞLIKLI 
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AVRUPA BİRLİĞİ PROJEMİZİN ÖN ELEME AŞAMALARINI GEÇMESİNDEN BÜYÜK MEMNUNİYET 
DUYDUĞUMUZU BU VESİLE İLE BELİRTMEK İSTERİM. 

 

DEĞERLİ DOSTLAR, 

2019 YILININ İLK GÜNLERİYLE BİRLİKTE BORSAMIZIN 2018 YILI İŞLEM HACMİNE İLİŞKİN SONUÇLAR DA 
NETLEŞTİ. 

TOPLAM İŞLEM HACMİ BİR ÖNCEKİ YILA GÖRE CARİ OLARAK YÜZDE 25 ORANINDA ARTARAK 16 MİLYAR 
436 MİLYON LİRAYA YÜKSELDİ. BU ARTIŞ İLK PLANDA İŞLERİN ÇOK İYİ OLDUĞU ŞEKLİNDE 
YORUMLANABİLİR. 

ANCAK 2018 YILI ÜFE VE TÜFE’DEKİ ORTALAMA YILLIK FİYAT DEĞİŞİMİ İLE BİRLİKTE 
DEĞERLENDİRİLDİĞİNDE, İŞLEM HACMİMİZDEKİ REEL ARTIŞIN YAKLAŞIK YÜZDE 4 SEVİYESİNDE OLDUĞUNU 
GÖRÜYORUZ. 

BU DURUM, GERİDE BIRAKTIĞIMIZ 2018 YILININ GENEL EKONOMİK TABLOSU İLE İLGİLİ TEMEL BİLGİLERİ 
DE VERİYOR ASLINDA. 

BİRÇOK ÜRÜNDE İŞLEM HACMİ DARALSA DA FİYAT SEVİYESİNDEKİ ARTIŞ NEDENİYLE HACİM ARTMIŞ 
GÖRÜNÜYOR.  

UMARIM 2019 YILI 2018’İN TAM TERSİ YAŞANIR VE FİYATLARIN DAHA STABİL KALDIĞI, İŞLEM 
MİKTARIMIZIN İSE YÜKSELDİĞİ BİR YIL OLUR. 

 

DEĞERLİ ÜYELER, 

İŞLEM HACMİNDE İLK 5 SIRAYI BİTKİSEL YAĞLAR, PAMUK, ÇEŞİTLİ GIDA MADDELERİ, YAĞLI TOHUMLAR VE 
CANLI HAYVAN-ET-DERİ-BAĞIRSAK GRUPLARI ALDI. 

BU 5 GRUBUN TOPLAM İŞLEM HACMİNDEKİ PAYI YÜZDE 66 OLDU. 

İŞLEM HACMİNDEKİ EN YÜKSEK ARTIŞ İSE YÜZDE 97 İLE PAMUKTA YAŞANDI. 

TESCİL İŞLEM MİKTARI AÇISINDAN DEĞERLENDİRİLDİĞİNDE DE PAMUK YÜZDE 60’LIK ORAN İLE EN YÜKSEK 
ARTIŞI YAKALADI.  

BORSAMIZIN VE BÖLGEMİZİN ÖNEMLİ ÜRÜNLERDEN OLAN PAMUK İŞLEMLERİNDEKİ BU ARTIŞ 
SEVİNDİRİCİ. 

UMARIM BU ARTIŞ KALICI OLUR VE TEKSTİL VE KONFEKSİYON SANAYİMİZ TEMEL GİRDİSİ OLAN PAMUĞUN 
BÜYÜK KISMINI YERLİ ÜRETİM İLE KARŞILAYACAK DURUMA GELİR. 

 

DEĞERLİ ÜYELER, 

YILIN İLK HAFTALARINI GERİDE BIRAKIRKEN BİZ GİRİŞİMCİLER İÇİN EN ÖNEMLİ KONULARDAN BİRİ OLAN 
İSTİHDAM VE İŞ DÜNYASI ARASINDAKİ İLİŞKİYE DEĞİNMEK İSTİYORUM.  

İŞ DÜNYAMIZ, ÇOĞU SEKTÖRDE İHTİYAÇ DUYDUĞU VASIFLARA SAHİP ÇALIŞAN BULMAKTA ZORLANIYOR.  

BUNUN İKİ NEDENİ VAR: 

BİRİNCİSİ VE EN ÖNEMLİSİ BİREYİN HERHANGİ BİR VASIF KAZANAMADAN SADECE DİPLOMASINI ALARAK 
MEZUN OLMASI.  
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İKİNCİ EN ÖNEMLİ NEDEN İSE VASIFLI ÇALIŞANLARIN DAHA YÜKSEK ÜCRET İÇİN ŞİRKETLERİNİ 
DEĞİŞTİRMESİ, HATTA SON YILLARDA ARTIŞ GÖSTEREN BİR EĞİLİMLE ÜLKELERİNİ TERK ETMESİDİR. 

HEPİMİZİN ÜLKEMİZİN 2023 HEDEFLERİNE ULAŞABİLMESİ ADINA 2019 YILINDAN İTİBAREN KALİTELİ 
İSTİHDAM KONUSUNDA ÖNEMLİ ADIMLAR ATMASI GEREKİYOR.  

HER ŞEYDEN ÖNCE İŞ-İŞÇİ STRATEJİLERİ GELİŞTİRMELİ; İSTİHDAM YÖNETİMİ, ÜCRET DÜZEYİ, ÇALIŞAN 
REFAHI VE EN ÖNEMLİSİ LİYAKAT SİSTEMİ ÜZERİNDE EPEYCE KAFA YORMALIYIZ.  

BU KONU SADECE ŞİRKETLERİN KADERİNİ DEĞİL AYNI ZAMANDA ÜLKENİN DE KADERİNİ BELİRLEYECEK 
ÖNEMDEDİR.  

BUGÜN GELİŞMİŞ ÜLKELERE BAKTIĞIMIZDA, BAŞARILARININ TEMELİNDE YATAN İKİ ANA ETKEN 
GÖRÜYORUZ: BİRİ VASIF, DİĞERİ İSE İHTİSASLAŞMA.  

 

DEĞERLİ DOSTLAR; 

ARTIK GELECEĞİ KURTARAN ADIMLAR ATMAK ZORUNDAYIZ.  

AKSİ DURUMDA ÇOCUKLARIMIZI; YAŞAMASI, ÜRETMESİ, GELİŞMİŞ ÜLKELERLE ARASINDAKİ FARKI 
KAPATMASI DAHA DA ZORLAŞMIŞ BİR TÜRKİYE’NİN BEKLEDİĞİNİ ÇOK NET OLARAK GÖRÜYORUM. 

BU NOKTADA ATILMASINDA FAYDA GÖRDÜĞÜM BAZI ADIMLARI, YEDİ MADDEYLE SİZLERLE PAYLAŞMAK 
İSTİYORUM: 

KALICI GÜVEN VE KALICI HUZUR ORTAMI YARATMAK ZORUNDAYIZ. 

GENÇLERİMİZE VASIF KAZANDIRMAK ZORUNDAYIZ. 

İŞSİZLİKLE TOPYEKÛN MÜCADELE ETMEK ZORUNDAYIZ. 

DEĞİŞEN İŞ DÜNYASI KARŞISINDA, YENİ İŞ STRATEJİLERİ GELİŞTİRMEK ZORUNDAYIZ. 

ÇALIŞANLARIN VE İŞLETMELERİN HIZLA DEĞİŞEN İŞ DÜNYASINA ADAPTE OLMALARINI SAĞLAMALIYIZ. 

DİJİTAL DÖNÜŞÜM VE HIZLI TEKNOLOJİK DEĞİŞİMLERE UYUM SAĞLAMALI, EĞİTİM SİSTEMİMİZDE BU 
KONUYA AĞIRLIK VERMELİYİZ. 

LİYAKAT VE ÜCRET DÜZEYİ KONULARINDA CİDDİ ADIMLAR ATMALIYIZ. ZİRA BEYİN GÖÇÜNÜN TEMELİNDE 
YATAN NEDENİN LİYAKAT VE ÜCRET DÜZEYİNDEKİ TATMİNSİZLİK OLDUĞUNU DÜŞÜNÜYORUM.  

EL ELE VERİP, BİRLİK OLUP KENDİMİZİ DEĞİL GELECEĞİMİZİ DÜŞÜNÜR VE BU ORTAK AKIL ÇERÇEVESİNDE 
HAREKET EDERSEK ÜLKE OLARAK ÜSTESİNDEN GELEMEYECEĞİMİZ BİR SORUN OLMADIĞINI DÜŞÜNÜYOR; 
BENİ DİNLEDİĞİNİZ İÇİN SAYGILARIMI SUNUYORUM. 

 


